

Franklin the Turtle Sculpture

by: **MARCUS KNOESPEL**
ARTCAST INC.

“The Franklin Children’s Garden” was recently opened in Toronto Centre Island by Mayor David Miller. It features a number of bronze statues based on characters that any toddler or school-age child can identify. Franklin the Turtle, Bear, Snail and Fox are some of the characters featured in this interactive and hands-on learning environment.

Based on the works created by Canadian author Paulette Bourgeois and brought to life in illustrations by Brenda Clark, the Garden features a number of innovative areas for play, reading, exploring nature, and even learning to garden. The project was spearheaded by Leslie Coates of Toronto’s Parks, Forestry & Recreation Department. Creation of the Garden involved the support of many donors, including Kids Can Press, the publisher of the original series of books, the TD Bank Financial Group, Unilever Canada, and the Francine and Bob Barrett Fund, among others.

Bringing Franklin and his friends from the page to the Garden was the work of Canada’s leading art foundry, Artcast Inc., of Georgetown, Ontario, working from original figures by sculptor Ruth Abernethy. The figures were cast using the lost-wax process in silicon bronze (Alloy No. C87200), supplied by Ingot Metal Company Ltd. They were artificially patinated with a palette of colours that help to enhance their very natural appearance.

The Garden includes Pine Grove where children can have their photos taken with Franklin, the Hide and Seek area, Storybook Place amphitheatre, Toronto Pond and a Snail Trail. It is an exciting addition to the roster of attractions at Toronto Centre Island, and because of its relative calmness compared to other sites, it is sure to become a popular destination on its own. ♦

Marcus Knoespel is general manager of Artcast Inc.

For more information contact:

Pour obtenir plus de précisions
communiquer avec :

www.artcast.com
www.toronto.ca/parks/franklin.



The various characters located around the Garden are very life-like and are coloured as in the series of books.

Les divers personnages dispersés dans le jardin semblent vivants ; leurs couleurs sont les mêmes que celles des personnages des contes.



*Cover and above photo: Gera Dillon
Couverture et photos ci-dessus : Gera Dillon*

Une sculpture de Benjamin, la tortue

par : **MARCUS KNOESPEL**
ARTCAST INC.

Dans la Centre Island de Toronto, le Franklin Children’s Garden (le jardin pour enfants de Benjamin) a été récemment inauguré par Monsieur David Miller, maire de Toronto. On trouve dans le jardin des statues en bronze représentant des personnages que tous les tout-petits ou enfants d’âge scolaire reconnaissent bien. Benjamin la tortue, Petit Ours brun, Arnaud, l’escargot, Colin, le renard comptent parmi les personnages mis en vedette dans cet environnement d’apprentissage interactif.

Créé d’après les personnages des contes pour enfants de Paulette Bourgeois (illustrés par Brenda Clark), ce jardin se caractérise par un certain nombre d’aires innovatrices réservées au jeu, à la lecture, à l’exploration de la nature et à l’apprentissage du jardinage. Madame Leslie Coates de la division Parcs, Forêts et Loisirs de la ville de Toronto a été le fer de lance du projet de réalisation de ce jardin, qui a été soutenu par bon nombre de donateurs, entre autres Kids Can Press, éditeur de la collection de contes, le Groupe financier de la Banque Toronto-Dominion, Unilever Canada, et le Francine and Bob Barrett Fund.

La plus importante fonderie d’art du Canada, Artcast Inc. de Georgetown, en Ontario, a été mandatée de représenter Benjamin et ses amis dans un jardin, à partir des personnages du sculpteur Ruth Abernethy. Par moulage à la cire perdue, les artistes d’Artcast ont coulé les personnages en bronze de silicium (alliage C87200), qui a été fourni par la société Ingot Metal Company Ltd. Ils ont ensuite donné au bronze une patine artificielle de diverses couleurs destinée à rehausser son aspect naturel.

Le jardin abrite un bosquet de pins (Pine Grove) où les enfants peuvent se faire photographier en compagnie de Benjamin, une cabane pour jouer à cache-cache (Hide and Seek area), un kiosque pour raconter des histoires (Storybook Place), un étang (Toronto Pond) et le sentier des escargots (Snail Trail). Ces merveilleux ajouts viennent enrichir la liste des attractions de la Centre Island de Toronto. Comme c’est un endroit relativement calme par rapport aux autres sites de la ville, le jardin deviendra certainement une destination recherchée. ♦

Marcus Knoespel est directeur général à Artcast inc.